
 

 

 

 

 
Møteprotokoll 

Odal kirkelige fellesråd 
 

Møtedato: 07.03.2024 kl. 18:30  

Møtested: Mo kirke 

Arkivsak: 17/00703  

Til stede:  Finn Egil Sandmo, Heidi Hitland, Tor Kjøstel Lie, Hege Rundèn, Kai Yngve 

Vangen, Einar Gelius, Bjørg Thoner, Anne Marthe Holth Haagenrud, Per-Ivar 

Sveheim 

Møtende  

varamedlemmer:  Kjell Ivar Dalen (Nord-Odal kommune) 

 

Forfall:    Jan Benny Nyborg 

Andre: 

Protokollfører:   Per-Ivar Sveheim 

  



 

Saksliste 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av protokoll 

Godkjenning av protokoll etter møte 10. januar. 

Saker til behandling 

03/24 Utbedring av hovedtrapp ved Mo kirke 

04/24 Høring, Forskrift om tilskudd til kulturhistorisk verdifulle kirkebygg 

05/24 Personalsak, unntatt offentlighet 

06/24 Vikariat for trosopplærer 

07/24 Fremlegging av årsregnskap for 2023 

08/24 Årsmelding for 2023 

09/24 Senking av kister med tau som normalordning  

 

Orienteringssaker 

Omvisning i og rundt Mo kirke. 

Medarbeiderundersøkelsen 

Eventuelt 

  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste godkjennes uten merknader. 

 

 

Godkjenning av protokoll 
Protokoll etter fellesrådets møte 10. januar godkjennes uten merknader. 

 

  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

03/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 03/24 - Utbedring av trapp ved Mo kirke 

Vedlegg: 

• Søknad til Biskop om vedr. ny trapp 

• Biskops søknad til Riksantikvar 

Saksorientering: 

Trappa inn til Mo kirke(hovedinngangen) er i dårlig forfatning.  Den har flere dype sprekker 

og trenger vedlikehold.   Skadene er av en slik art at eksisterende trapp bør byttes for å få et 

varig godt resultat.   Mo menighetsråd har mottatt kr. 30.000 i gavemidler for utbedring av 

trappa og ønsker å igangsette tiltak.   Da Mo kirke er listeført kreves det godkjenning fra 

Biskop etter rådføring med Riksantikvar før tiltak kan iverksettes.    Godkjenning fra Biskop 

forutsetter vedtak om tiltak fra både menighetsråd og fellesråd.    Søknad til Biskop er 

allerede oversendt.   Evt. vedtak fra fellesrådet ettersendes. 

Møtebehandling: 

Det ble gjennomført befaring av trappen. 

 

Fellesrådets vedtak: 

Odal kirkelige fellesråd slutter seg til Mo menighetsråds ønske om utbedring av trapp foran 

Mo kirke.   Det forutsettes at prosjektet finansieres av Mo menighetsråd.   Mo menighetsråd 

utpeker en person som sammen med Kirkevergen tar prosjektansvar for tiltaket. 



  

  



  

  



   



 

Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

04/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 04/24 – Høring «Forskrift om tilskudd til 

kulturhistorisk verdifulle kirkebygg. 

Vedlegg: 

• Bevaringsstrategi for kulturhistorisk verdifulle kirkebygg 

• Forskrift om tilskudd til kulturhistorisk verdifulle kirkebygg 

 

Saksorientering: 

Bevaringsstrategi for kulturhistorisk verdifulle kirkebygg ble lagt frem nå i februar. Sentralt 
her er kirkebevaringsprogrammets tilskuddsordning.  Denne vil være forankret i en forskrift 
som regulerer blant annet tildelingskriterier og fordeling av finansieringsbyrde mellom 
kommunen og staten (fondet).  Forskriften ble sendt på høring 21. februar, samme dag som 
strategien ble presentert.  Høringsfrist er 8. april. 

Kirkebevaringsprogrammet er et samarbeidsprosjekt mellom mange aktører, men 
kirkeeierne er helt sentrale.   Derfor er det viktig for fellesrådene å delta i høringen.  

Momenter å merke seg. 

• Fram mot 2030 vil middelalderkirker prioriteres.  Ingen av kirkene i Odalen er 
middelalderkirker.   En kan dermed ikke regne med at vedlikehold av kirker i Odalen 
vil bli prioritert. 

• Kun kirker med vernestatus vil kunne få tilskudd.   I Odalen har Strøm, Ullern, 
Oppstad og Mo kirke vernestatus.   Sand kirke og Trautskogen kapell faller dermed 
utenfor tilskuddsordningen. 

• Størrelsen på tilskudd er relativt lav for prosjekter med totalkostnad under 10 
millioner.  Støtten er andelsvis større for store prosjekter.  Uansett vil prosjekter som 
tildeles støtte kreve en betydelig kommunal andel. 

Forskriftens satser for tildeling. 

o 15 % for tiltak 0 – 10 mill.   
o 30 % for tiltak10 - 30 mill.   
o 50 % for tiltak 30 - 70 mill.  
o 80 % for tiltak over 70 mill. 

 

https://www.regjeringen.no/contentassets/975e24d6e1854e6eba4b6f218d874402/no/pdfs/bevaringsstrategi.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/9a27cd5a3142445c9c32cac7f8ec4a9e/forskrift-om-tilskudd-til-kulturhistorisk-verdifulle-kirkebygg.pdf


Tabellen nedenfor viser hvordan støtte og kommunal andel vil utarte for prosjekter 
av ulike størrelser. 

Prosjektsum 10.000.000 30.000.000 50.000.000 70.000.000 

Støttesum 1.500.000 9.000.000 25.000.000 56.000.000 

Kommunal andel 8.500.000 21.000.000 25.000.000 14.000.000 

• Det gis 10% høyere tilskuddssats hvis det er 3 listeførte kirker og færre enn 4000 
innbyggere pr. listeførte kirke.  89 kommuner kommer under denne bestemmelsen.  
Sør-Odal er en av dem.   Kirkene i Nord-Odal faller utenfor bestemmelsen. 

• Kommunene er også høringsinstanser for forskriften. 

 

Møtebehandling: 

 

 

Fellesrådets vedtak: 

Da kommunene må finansiere prosjektene med en betydelig andel anmoder Fellesrådet  

Kirkevergen om å kontakte kommunene om en felles høringsuttalelse.  

  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

05/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 05/24 Personalsak. 
Sakens behandling er unntatt offentlighet med hjemmel i Offentlighetsloven §13.  

 

Vedlegg: 

• Permisjonssøknad fra Cindy van der Leden 

 

Saksorientering: 

 

Møtebehandling: 

 

Fellesrådets vedtak: 

Odal kirkelige fellesråd innvilger Cindy van der Leden et års permisjon uten lønn. 

  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    
 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

06/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 06/24 Vikar for trosopplærer. 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksorientering: 

Fellesrådets trosopplærer går om ikke lenge ut i barselpermisjon.  I dennes fravær må det 

fremskaffes vikar som kan ivareta planlagte trosopplæringstiltak. 

 

Møtebehandling: 

 

Fellesrådets vedtak: 

Partssammensatt utvalg delegeres myndighet til å anstte en eller flere personer som skal 

ivareta trosopplæringsoppgavene i fellesrådet under trosopplærers permisjon. 

  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

07/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 07/24 Fremlegging av årsregnskap 2023. 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksorientering: 

Årsavslutning av regnskapet for 2023 var ikke ferdig til frist for utsending av sakspapirer.   

Men Odal regnskapskontor har meddelt at det er mulighet for at det vil være ferdig før 

møtet 7. mars.   Fremlegging av årsregnskapet settes derfor opp på sakskartet uten noen 

regnskapstall.   Disse vil bli ettersendt da de foreligger.   Dette kan medføre knapp tid til å 

sette seg inn i det for rådsmedlemmene.   Om fellesrådet pga. dette er i stand til å behandle 

regnskapet må avgjøres i møtet 7. mars. 

 

Møtebehandling: 

Kirkevergen informerte om at regnskapet for 2023 ikke klart fra Odal regnskapskontor. 

 

Fellesrådet vedtak: 

Saken utsettes.  



Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

08/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 08/24 Fremlegging av årsmelding for 2023. 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksorientering: 

Årsavslutning av regnskapet for 2023 var ikke ferdig til frist for utsending av sakspapirer.   

Men Odal regnskapskontor har meddelt at det er mulighet for at det vil være ferdig før 

møtet 7. mars.  Årsberetningen skal også inneholde regnskapstall og er derfor ikke ferdig ved 

utsendelse av innkallingen.  Derfor vedlegges utkast til årsmelding slik det nå foreligger.  

Hovedtall fra medlemsregisteret er ikke klare før medio mars.   Derfor er det medlemstall fra 

2022.   Disse vil bli oppdatert da tallene for 2023 foreligger. 

 

Møtebehandling: 

Kirkevergen informerte om at regnskapet for 2023 ikke klart fra Odal regnskapskontor. 

 

Fellesrådet vedtak: 

Saken utsettes.  



 

Saksbehandler Arkivkode Arkivsak Ugradert 

Per-Ivar Sveheim    

 

Saksnummer Råd/utvalg Møtedato 

09/24 Odal kirkelige fellesråd 07.03.2024 

 

Sak 09/24 Senking av kiste med tau som 

normalordning. 

Vedlegg: 

• Notat fra Sokneprest Einar Gelius 

Saksorientering: 

Det er fremsatt følgende forslag fra Sokneprest Einar Gelius 

«Odalen kirkelige fellesråd vil anbefale at det innføres senking med tau ved 

gravferder i våre 5 sokn. 

Ordningen må tilpasses og gjennomføres i samarbeid med de etterlatte.  

I en overgangsperiode vil man kunne bruke både senkeapparat og tau – men målet 

må være at man i løpet av en tre-års periode har innført tau ved senking av kister i 

våre 5 sokn.» 

I vedlagte notat redegjør Gelius for forslaget.  Kirkevergen slutter seg til hans argumenter for 

å bruke tau istedenfor senkeapparat. 

Tau er blitt benyttet flere ganger det siste året.   Det har ikke blitt innrapportert noen 

negative erfaringer.   

Ut fra praktiske hensyn er det ulikt syn på bruk av tau hos de ulike begravelsesbyråene.  

Dette vil nok være førende for bruken så lenge det er valgmulighet.  Begravelsesbyråene er 

de som møter de pårørende først.   

Selv om senking med tau blir hovedregelen vil det i enkelte tilfeller være behov for 

senkeapparat.  Senkeapparatene kan derfor ikke avskaffes. 

Innføres regel om bruk av tau så bør dette gjelde alle kirker innenfor fellesrådsområdet.    

 

Fellesrådets vedtak: 

Odal kirkelige fellesråd vil anbefale at det innføres senking med tau ved gravferder i våre 5 

sokn.  Ordningen må tilpasses og gjennomføres i samarbeid med de etterlatte.   Ordningen 

evalueres etter 3 år. 

  



Notat vedr. senking av kiste på kirkegården.   Av Einar Gelius. 

I Odalen er det fremdeles slik at de fleste ønsker kirkelig gravferd/bisettelse fra kirkene våre. 

Gravferdene er utvilsomt det viktigste møtestedet mellom kirke og folk. 

Når det er gravferd bæres kisten ut på kirkegården og senkes. Hovedregelen i alminnelige 

bestemmelser for gravferd, er at kisten senkes helt ned i graven. 

I Innlandet er det forskjellige tradisjoner rundt senking. Noen senker med tau og andre 

bruker senkeapparat – andre igjen bruker begge deler. 

Strøm menighetsråd har tidligere diskutert dette spørsmålet, og har gått inn for å prøve ut 

senking med tau. Men dette forutsetter selvsagt at en slik ordning må skje i forståelse med 

de etterlatte. 

Jeg vil nå fremme en sak til det kirkelige fellesrådet i Odalen, med et ønske om at alle de 5 

soknene i vårt område kan få til en felles praksis rundt senking av kiste ved gravferder.  

Målet må være at vi på sikt kan få flere til å bruke tau i stedet for senkeapparat ved graven. 

Det er flere gode argumenter for å bruke tau i stedet for senkeapparat: 

1. Å senke med tau var selvsagt hovedregelen før senkeapparatet ble innført. Det 

handler derfor om å ta opp igjen en gammel tradisjon.  

2. Det er en viktig symbolsk handling at det er familien/de etterlatte som ikke bare 

bærer den døde ut på kirkegården, men som også fysisk senker/legger den døde ned 

i graven. 

3. For kirkens personale (kirketjenerne) vil bruk av tau i stedet for senkeapparat 

medføre en betydelig lettelse i arbeidsbyrden. Det er tidkrevende og tungt å sette 

fram senkeapparatet.  Med tau er alt mye enklere. 

4. Særlig på vinterstid med mye kulde, er ikke senkeapparatene alltid like 

«samarbeidsvillige». Jeg har selv erfart at senkeapparater har sviktet og båndene 

som senker kisten kan ryke. 

5. Ved bruk av senkeapparater har man fått mange forskjellige praksiser. Noen 

etterlatte ønsker ikke senking i det hele tatt, andre ønsker at kisten bare senkes 

halvveis ned i graven og atter andre ønsker kun en såkalt symbolsk senking.  Ved å 

bruke tau unngår man alle disse forskjellige praksisene – for da må kisten senkes helt 

ned, slik hovedregelen er. 

Mitt forslag til vedtak i Odalen kirkelige fellesråd vil være: 

«Odalen kirkelige fellesråd vil anbefale at det innføres senking med tau ved gravferder i våre 

5 sokn. 

Ordningen må tilpasses og gjennomføres i samarbeid med de etterlatte.  

I en overgangsperiode vil man kunne bruke både senkeapparat og tau – men målet må være 

at man i løpet av en tre-års periode har innført tau ved senking av kister i våre 5 sokn.» 



 


